
UKPRF/177893/2025 

ZÁPIS 

 

z 9. zasedání kolegia děkana ze dne 10. 3. 2025 

 

Přítomní (bez titulů): Vladimír Krylov, Tomáš Cajthaml, Michal Jeníček, Martin Košťák, 

Markéta Kryková, Viktor Květoň, Yvonne Němcová, Tomáš Obšil, Aleš Soukup, Luděk 

Šídlo, Milada Teplá, Jiří-Jakub Zevl, Jitka Žurmanová  

 

Omluveni (bez titulů): Pavel Chromý 

 

Hosté (bez titulů): Barbora Šejblová, Kateřina Konečná 

 

Program:  

1. Schválení zápisu z předcházejícího zasedání 

2. Studijní problematika 

3. Informace z RKR 

4. Uzavírání memorand o spolupráci se zahraničními institucemi 

5. Nadační fond fakulty - podpora účasti našich studentů na mezinárodní soutěži 

strukturních biologů iGEM 

6. OD k tvorbě a použití sociálního fondu 

7. Kurz Sociální bezpečí 

8. Projednání struktury rozpočtu v rámci Cooperatio 

9. Finální čtení kapitálového rozpočtu fakulty na rok 2025 

10. Informace k průběhu výstavby Biocentra  

11. Další postup v přípravě projektu Teaming 

12. Cena NEURON 

13. Akreditace habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem v oboru 

Geoinformatika, kartografie a dálkový průzkum Země 

14. Různé 

 

1. Zápis ze zasedání KD 24. 2. 2025 

 

KD projednalo jednotlivé body zápisu, poté byl zápis schválen. Zápis bude zveřejněn na 

příslušných místech fakultního webu. 

 

2. Studijní problematika 

 

Aktuální informace k organizaci studia 

Studijní proděkanky informovaly o závěrech z pravidelné on-line porady s vedením univerzity, 

která se uskutečnila v pondělí 3. 3. 2025: 

– Novela zákona o VŠ – novela účinná od 1. 3. 2025; RUK doporučuje týden posečkat, ÚVT 

upravuje SIS; nově: rozhodnutí s lhůtou 15 dnů pro odvolání. 

– Osvobození od poplatků v přijímacím řízení u uchazečů o studium na UK v souvislosti s 

ozbrojeným konfliktem na Ukrajině – Mgr. Simona Cwierzová – informovala o tom, že 

proběhla novelizace zákonů týkajících se studentů z Ukrajiny; RUK má i nadále možnost 

osvobozovat uchazeče od poplatků; RUK předpokládá prodloužení platnosti OR č. 5/2024; na 

PřF vloni požádalo 9 uchazečů, aktuálně evidujeme 6 uchazečů. 

– Informace o plánovaném semináři k nostrifikacím – Mgr. Ing. Milada Pavia – OSZS 

chystá pro fakulty metodickou schůzku přes MS Teams k nostrifikacím, která by se měla 

uskutečnit v první polovině dubna. Do poloviny března RUK prosí o zasílání podnětů (na 



nostrifikace@ruk.cuni.cz, do předmětu e-mailu uvést „metodická schůzka / podněty“), s nimiž 

se v rámci posuzování zahraničního vzdělání na fakultách setkáváte a které fakultám činí 

největší potíže.  

– Zvýšení minimální výše doktorandského stipendia od 1. 3. 2025 – Mgr. Jaroslav Švec – 

novela Stipendijního řádu UK (z července 2024), fakulty přiznávají min. 12 500,- Kč do konce 

září 2025 (snížená stipendia by měla plnit parametr až o polovinu). 

– Jmenování koordinátorů společných studijních programů – Mgr. Tomáš Hodač – RUK 

(OKVA) by rád vytvořil síť koordinátorů společných (zahraničních) studijních programů (Joint 

Degree, cotutelle apod.). Návrh koordinátorů / koordinátorek za PřF vzejde z dalšího jednání 

KD.  

– Různé: Změna státní doktorské zkoušky v kolokvium závěrečné práce – úprava 

stávajících SDZK z formy “tradičního” zkoušení v teoreticko-metodologickou rozpravu nad 

disertací je závažnou změnou v akreditaci a je nutné postupovat dle platných předpisů. Nově 

nastupujícím studentům DSP II (k 1. 4. 2025) byla SDZK zrušena. RUK bude oslovovat s 

dotazy a s jasnými instrukcemi fakulty. Je vhodné vzhledem k dalším očekávaným změnám 

vyčkat. Úprava bude též v SZŘ (jako dílčí povinnost). 

 

Počty uchazečů do bakalářských studijních programů 

Proděkanka Teplá informovala KD o počtech uchazečů o studium v Bc studijních programech 

v roce 2025/2026. Celkově podalo a do 10. 3. 2025 zaplatilo přihlášku 3257 uchazečů do 

bakalářských SP. Tabulka uvedená níže shrnuje počty uchazečů a zapsaných studentů do 

akademických let 2020/2021 až 2025/2026. Dále připomněla, že přihlášky do studia v NMgr 

programech v ČJ se podávají do konce března a do DSP do konce dubna.  

 
Akad.  

rok 
2020/2021 

(uchazeči/zapsan

í) 

2021/2022 
(uchazeči/zapsan

í) 

2022/2023  
(uchazeči/zapsan

í) 

2023/2024 
(uchazeči/zapsan

í) 

2024/2025 
(uchazeči/zapsan

í) 

2025/2026 
(uchazeči/zapsan

í) 

 
Biologie 

1549/484  
(31 %) 

1630/471  
(29 %) 

1714/423  
(25 %) 

1604/430  
(27 %) 

1511/461  
(31 %) 

1590 

 
Chemie 

707/282  
(40 %) 

591/221  
(37 %) 

683/146  
(21 %) 

667 (+ 3 FTVS)/ 
197  

(30 % PřF) 

693 (+ 6 FTVS) 

/ 182 + 3  
(26 % PřF) 

714 

 
Geografi

e 

426 (+164 jiné 

fak.)/ 
212 (+72) 

 (50 % PřF) 

422 (+109 

FTVS)/ 
210 (+ 41) 
(50 % PřF) 

506 (+112 

FTVS)/ 
196 

(39 % PřF) 

638  (+93 

FTVS)/ 
261 

(41 % PřF) 

608 (+ 72 

FTVS)/  
233 + 21 

(38 % PřF) 

578 

 
Geologie 

+ ÚŽP 

672/252  
(38 %) 

921 (+ 3 

FTVS)/288 (+1) 
 (31 % PřF) 

361  (+ 3 

FTVS)/121 
(34 % PřF) 

343 (+ 1 

FTVS)/119  
(35 % PřF) 

350/122 
(35 % PřF) 

375 

 

 

Přehled termínů zápisů 

Proděkanka Teplá představila termíny zápisů do studia a žádá sekční proděkany o šíření 

informace na sekcích. 

bakalářské zápisy 

předčasný zápis geografů - 17. 7. 2025 

řádný termín - 25., 27., 28., 29. 8. 2025 

náhradní termín - 9. 9. 2025 

Science - 16. 9. 2025 

magisterské zápisy 

jarní absolventi - 2. 9. 2025 

z cizích fakult - 11. 9. 2025 



podzimní absolventi - 25. 9. 2025 

anglické SP -  25. 9. 2025 

doktorské zápisy 

anglické SP - 25. 9. 2025  

české SP - 26. 9. 2025 (9:00 biologická sekce a 11:00 ostatní sekce) 

 

Přijímací zkoušky do bakalářských studijních programů 

Proděkanka Teplá KD představila průběh příprav přijímacích zkoušek do bc studia. Za tvorbu 

přijímacích testů a organizaci přijímacího řízení jsou na sekcích zvoleny zodpovědné osoby: 

Chemie: dr. Pavel Teplý (tvorba testů a organizace) 

Biologie: dr. Tereza Matějková a Mgr. Markéta Byronová (tvorba testů a organizace) 

Demografie:  dr. Barbora Janáková Kuprová (hlavní kontaktní osoba za demografii), 

doc. Alice Velková  a doc. Klára Hulíková Tesárková (tvorba testů) 

Geografie: dr. Tomáš Matějček (tvorba testů) a dr. Jakub Jelen (organizace) 

Matematika: dr. Václav Kotvalt 

Dále jsou za každý SP i stupeň nominované kontaktní osoby (většinou se jedná o garanty), které 

by v případě mgr. SP měly být přítomné během konání přijímacích zkoušek (informace ze StO, 

omluvy, zpoždění a přesuny uchazečů v rámci dne....). 
  

Kurzy vedoucí k zisku Mikrocertifikátu 

Proděkanka Žurmanová informovala KD, že k březovému termínu schvalování byly na RUK 

předloženo 6 kurzů: 

•  Environmentální udržitelnost firem 

•  Novinky v ochraně přírody 

•  Praktický kurz odpadové legislativy 

•  Rekultivace a obnova ekosystémů 

•  Vzdělávání v oblasti Green Dealu – vybrané environmentální problémy v kontextu 

globálních společenských změn – kurz nejen pro učitele přírodovědných oborů 

•  Základy environmentální udržitelnosti 

 

Kontaktními osobami těchto kurzů jsou proděkan Tomáš Cajthaml a doc. Svatava Janoušková. 

Záměr vytvořit kurz vedoucí k Mikrocertifikátu včetně jeho koncepce, personálního obsazení a 

ekonomické rozvahy musí být odsouhlasen vedoucím pracoviště a též sekčním proděkanem (po 

projednání na příslušné SVR). Bez souhlasu není možné podat žádost na RUK. 

 

Oficiální šablona závěrečných prací v aplikaci Overleaf   

Studijní proděkani představili oficiální šablonu doporučenou pro psaní závěrečných prací na 

PřF v platformě OverLeaf (s podporou LaTeX). Zároveň bude připravena šablona vytvořena v 

MS word. Dne 21. 3. 2025 (v čase 13.00-14:00 hodin, v Mineralogické posluchárně) bude 

uspořádán seminář pro garanty a tutory, jehož cílem bude představení šablony a seznámení s 

platformou Overleaf. Seminářem bude provázet autor šablony Bc. Daniel Willimetz (student 

KFMCH). Tajemnice prosí o prověření souladu s licenčními podmínkami. 

 

3. Informace z RKR 

 

Děkan informoval KD o projednávaných bodech na RKR z 10. 3. 2025 

 

Rektorka Milena Králíčková  

 

ROZPOČET, EKONOMIKA, ZÁKONY, VÝSTAVBA:  



Novela ZoVŠ – účinná od 1. 3. – nyní výběr předsedy Rady NAÚ a členů/členek Rady 

Nový zákon o vědě – 6. 3. jednání na podvýboru v poslanecké sněmovně – otázky pozměň. 

návrhů za ČKR a RVŠ   

AVUni – návrh změny ukazatele VaV – ze započítávání počtů ERC + ERC-CZ na to, aby 

se započítávali buď fin. objemy jen ERC nebo fin. objemy všech Horizon projektů - dohoda 

na fin. objemech ERC a ERC-CZ  

  

Ad příprava „nového“ NAÚ: Implementační plán řeší pracovní skupina NAÚ a MŠMT – 

vede státní tajemník Andrýs; nyní jsou oběma reprezentacemi řešeny personální nominace 

  

-----------------------------------------------------------  

ČKR i RVŠ – pracovní skupina pro kontraktové financování / teze pro nový ZoVŠ   

-----------------------------------------------------------  

VĚDA / transfer technologií a přenos poznatků 

Aktuální stav ohledně projektu SIGMA a Rady pro komercializaci  

-----------------------------------------------------------  

ZAHRANIČNÍ VZTAHY 

Analýza přínosu 4EU+ pro mezinárodní projekty 

European Degree Label 

MICI – projekt 4EU+ pro oblast mikrocertifikátů 

S DZS a 2ET řešeno posílení podpůrných mechanismů pro získávání cizojazyčných 

studujících / International Student Hub 

-----------------------------------------------------------  

INTERNÍ KOMUNIKACE  

Intranet – současný stav realizace  

----------------------------------------------------------- 

Diskuze na aktuální témata - dotazy dle zákona 106/Hlídač státu, problematika střetu zájmu, 

informace stran naplňování doporučení, jež vznikla ze Zprávy kontrolní skupiny AS UK a 

Vyjádření rektorky ohledně kontroly hospodaření po tragické události na FF a další   

----------------------------------------------------------- 

 OZNÁMENÍ / POZVÁNÍ NA AKCE:  

7. 4. 2025 ve 14.00 hod. výročí založení UK 

Výjezdní RKR 10.-11. 4. 2025 – hlavní téma SZ 2026 – 2030 / další téma: reforma DSP, 

interní komunikace 

 

Josef Fontana – prorektor pro strategii a rozvoj 

 

• Žádost o změnu v projektu „Zelené dovednosti na UK“ byla předložena MŠMT ve 

verzi potvrzené KR ze dne 10. 2. 2025 (jednalo se o přesuny v rozpočtu). Podaná 

žádost byla v předloženém rozsahu schválena. V návaznosti na schválenou změnu 

byla dne 21. 2. 2025 podána na MŠMT žádost o příspěvek na rok 2025. 

• Dne 19. 2. 2025 byla vyhlášena výzva k podání žádosti o poskytnutí příspěvku v rámci 

Fondu vzdělávací politiky na podporu navýšení kapacit vysokoškolského vzdělávání 

ve vybraných nelékařských zdravotnických studijních programech pro rok 2025. 

Termín podání je 21. 3. 2025. O této skutečnosti byli dne 21. 2. 2025 informováni 

děkani všech lékařských fakult UK. Dne 4. 3. 2025 proběhlo jednání vedení UK, 

děkanů zapojených lékařských fakult, OPP RUK a OAS RUK a následně byla dne 6. 

3. 2025 děkanům a projektovým útvarům zapojených lékařských fakult zaslána 



detailní informace k přípravě žádosti. OPP RUK a OAS RUK v této věci spolupracují 

na přípravě podkladů. (společně s rektorkou a kvestorem) 

• Dne 28. 2. 2025 byla podána závěrečná zpráva v projektu NPO Transformace. 

(společně s panem kvestorem) 

• V rámci vyhlášené výzvy OP JAK č. 02_24_038 Podpora občanského vzdělávání byly 

ze strany OPP RUK osloveny všechny fakulty a součásti za účelem zjištění zájmu 

zapojení do výzvy. O zapojení projevily zájem HTF, PF, LFHK, PedF, FSV, FHS a 

některé součásti RUK. Dle podmínek výzvy může UK participovat pouze na dvou 

projektových žádostech (omezení výzvy na jedno IČO), přičemž jeden projekt lze 

podat v pozici hlavního žadatele, a v jednom projektu může být UK zapojena jako 

partner. Výzva obsahuje dvě povinně volitelné aktivity, z nichž žadatel může vybrat 

do žádosti o podporu právě jednu (tj. buď Aktivitu 3, nebo Aktivitu 4), přičemž každý 

z projektů, do kterých je zapojen stejný subjekt (jedno IČO), musí být zaměřen na 

jinou povinně volitelnou aktivitu výzvy (nelze tedy podat dvě žádosti, ve kterých by 

byla v obou zahrnuta stejná povinně volitelná aktivita výzvy). Pokud by existoval 

dosud nenahlášený zájem ze strany F/S, je nutné neprodleně kontaktovat OPP RUK. 

• Dne 28. 2. 2025 byla podána průběžná zpráva o realizaci Programu na podporu 

strategického řízení vysokých škol (PPSŘ) za rok 2024. Rok 2025 je posledním rokem 

realizace PPSŘ, proto je nezbytně nutné řádně čerpat alokované prostředky, včetně 

dosud nespotřebovaných fondů z předchozích let (vzniklých od roku 2022). 

• Dne 28. 2. 2025 byly podány závěrečné zprávy dvou Podnětů z Fondu F, a to 

"Podpora excelence na veřejných vysokých školách" a "Podpora mzdové koheze na 

veřejných vysokých školách". Zprávy byly prostřednictvím OPP RUK zkompletovány 

a podány, obsahově byly dodány fakultami, příslušnými odbory RUK a panem 

kvestorem.  

• V rámci Programu na podporu rozvoje oblasti vysokého školství (tzv. "PPROVŠ") 

byly dne 28. 2. 2025 podány celkem tři zprávy. První za jednoletý individuální projekt 

PPROVŠ a dále zprávy za 2leté projekty PPROVŠ, jednak za projekt PPROVŠ - 

Strategie řízení lidských zdrojů, a poté za projekt PPROVŠ - Příprava na implementaci 

reformy doktorského studia. (společně s kvestorem a prorektorem Krištoufkem) 

• V souvislosti s vyhlášením výsledků výzvy MSCA-PF výjezdový postdoctoral 

fellowship na zahraniční instituci dne 10. 2. 2025 lze formou celouniverzitního 

projektu požádat MŠMT o financování tzv. "no money" projektů. Jedná se o projekty, 

které naplnily tyto parametry: 1) projekt nebyl podpořen z programu Horizon Europe a 

zároveň 2) hodnocení je vyšší než 70 %. Žádost lze podávat do 4. běhu výzvy č. 

02_22_010 MSCA Fellowships CZ v rámci OP JAK, která je otevřena k podání 

žádostí od 3. 3. 2025. Podání žádosti se předpokládá v průběhu dubna 2025. OPP 

RUK oslovilo fakulty s žádostí o přípravu podkladů. 

• Informace z celouniverzitního setkání zástupců projektů NPO Exceles. (společně s 

prorektorem Krištoufkem)  

• Informace k přípravě projektu do výzvy OP JAK č. 02_24_037 Návraty. Bylo 

uskutečněno dotazníkové šetření provedené u cílové skupiny (zapojení fakult), šetření 

bylo vyhodnoceno a jeho výstupy byly diskutovány dne 27. 2. 2025 se zástupci 

projektových útvarů fakult a 6. 3. 2025 na setkání odborného panelu rektorky k 

přípravě projektu (diskutovány byly i další podněty k přípravě žádosti, vzešlé ze 

setkání s fakultami). Příprava žádosti probíhá v souladu s harmonogramem a 

požadavky výzvy. (společně s rektorkou a kvestorem) 
• Informace k rozvoji systému pro správu nemovitostí a pasportizaci (společně s 

kvestorem) 

 



Ladislav Krištoufek – prorektor pro vědeckou a tvůrčí činnost 

 

• Newsletter: Zahájení rozesílání newsletteru "Věda, výzkum a projekty". Cílová 

skupina – akademičtí a vědečtí pracovníci, děkani, proděkani pro vědu, fakultní 

grantová oddělení, fakultní 4EU+ kontakty. 
• ERC podpora: Pořádání Info(rmal) Sessions k ERC - neformálních setkání pro 

fakultní RMA s cílem podpořit vzájemné sdílení zkušeností a poskytnout doporučení 

k přípravě projektových návrhů a k jejich kontrole, aby podpora OVaV - EC RUK 

mohla jít víc do hloubky. Celkem naplánováno na tento rok cca 6 sessions, první 

proběhla 5. března v Karolinu na téma "Příprava přihlášek na workshopy Expertní 

skupiny". 
• Charleston: 1. 3. 2025 byla otevřena první výzva pro podávání žádostí o 

postdoktorské granty v programu Charleston. Výzva bude otevřena do 31. 5. 2025. 
• MSCA PF: Byly vyhlášeny výsledky posledního callu, nebyl podpořen žádný projekt, 

ale 10 žádostí získalo Seal of Excellence a mohou se ucházet o MSCA CZ. Implikace 

pro podporu MSCA PF na úrovni RUK. 
• Péče o postdoky: 19. 2. 2025 proběhl Welcome day pro postdoky. Účastníci byli 

seznámeni s možností vzdělávání v angličtině, mentoringu, získali informace o 4EU+, 

podpoře univerzity v Open Science, dále činnostech SWC UK Point a ERC podpory. 

Další Welcome day proběhne v září. 
 

Věra Jourová - prorektorka pro rozvoj lidských zdrojů a nové technologie 

Visa 

• V současnosti organizuje schůzky s děkany a děkankami fakult, během nichž 

některé fakulty zmínily komplikace spojené s vízovou politikou států, která ztěžuje 

přijímání studentů ze třetích zemí (například Indie). Pro odstranění těchto bariér 

při přijímání více zahraničních studentů z relevantních třetích zemí budou jednat s 

příslušnými institucemi. 

  

Komisařka Marta Kos 

• Dne 28. 4. 2025 přijede do Prahy komisařka Evropské komise pro rozšíření EU 

paní Marta Kos. 

Projevila zájem o setkání s vedením UK k námětu Univerzity Karlovy jako vhodné 

instituce pro vzdělávání lidí z kandidátských zemí v oblasti EU, práva EU a některých 

klíčových sektorových politik. Zároveň má zájem o přednášku a diskusi se studenty. 

Oborově by to pravděpodobně spadalo pod Fakultu sociálních věd. Bylo by vhodné 

těchto možností využít. 

 

Markéta Martínková – prorektorka pro studijní záležitosti 

• Od 1. 3. 2025 platí novela VŠ zákona – aktivní komunikace se studijními 

proděkankami a proděkany (pravidelná setkání) - nyní zásadní nastavit správná 

poučení v rozhodnutích (odvolací lhůta ze 30 dní na 15 dní – k dispozici aktualizované 

templáty rozhodnutí na sharepointu OSZS). Dále upozornila, že studenti, kteří začali 

od 1. 3. 2025 studovat v rámci DSP II, již nebudou mít státní doktorskou zkoušku jako 

součást ISP. Proděkanky a proděkani jsou poučeni, jak vypnout v SIS automatické 

vyplňování státní doktorské zkoušky u nově zakládaných ISP. 
• S ohledem na 6. novelu Stipendijního řádu z července roku 2024 platí od 1. 3. 2025 

nová, vyšší minimální výše doktorandského stipendia – a to 12.500 Kč (dříve 

10.500 Kč). Pro AR 2024/2025 byl fakultám na SharePointu OSZS dán k dispozici 

příslušný vzor přiznání stipendia, který by změnu výše doktorandského stipendia v 



průběhu AR zpracovával. Při jeho použití je pouze třeba upravit vyplácenou částku. 

Pro případy, ve kterých byl použit jiný vzor a vydané rozhodnutí o přiznání stipendia 

nezohledňuje jeho zvýšení od března 2025, byl připraven rámcový vzor rozhodnutí o 

přiznání rozdílové částky - k dispozici na SharePointu ve složce Doktorandská 

stipendia (Ph.D.). Ostatní vzory byly aktualizovány. Pokud došlo ke snížení 

doktorandského stipendia na základě hodnocení oborové rady, je doporučeno přiznat 

poměrnou část rozdílu. 
• Elektronické zapisování na termíny promocí a imatrikulací na ak. rok 2025/2026 - 

Velké poděkování fakultám za spolupráci při koordinaci termínů, zejména pak 

fakultám, které udělaly kompromis ve prospěch jiných (imatrikulace – k 5. 3. zadány 

do SIS všechny změny, promoce – zadávány poslední změny) 
 

Jan Polák - prorektor pro koncepci a kvalitu vzdělávání 

• Pozvánka: 23. 4. 2025 v 15:30 hod. v Modré posluchárně “Kulatý stůl ke zpětné vazbě 

od studujících” - již pravidelná aktivita: shrnutí uplynulého akademického roku, 

představení novinek včetně využití mobilních zařízení ke sběru zpětné vazby, sdílení 

dobré praxe, podněty a úkoly na další rok, diskuze 
• Výzva (bylo sděleno studijním proděkanům/proděkankám): Nominace fakultního 

koordinátora mezinárodních společných studijních programů v rámci nově 

vznikající sítě, jejímž cílem je podpořit rozvoj společných studijních programů na UK. 

V závislosti na kapacitě a potřebách každé fakulty může být koordinátorem jmenován 

akademický nebo administrativní pracovník, případně i stávající referent pro studium 

cotutelle. V případě dotazů je možné kontaktovat odbor OKVA na adrese 

mus@ruk.cuni.cz. 
 

Eva Voldřichová Beránková – prorektorka pro zahraniční záležitosti 

 

• Uvedla, že poprvé v historii se fakulty UK přiblížily limitu žádostí na projekty 

Erasmus+ KA 220 Kooperativní partnerství. Je to skvělá zpráva z hlediska narůstající 

projektové aktivity, ale zároveň to znamená, že OZV bude v budoucnu s fakultami ve 

větším předstihu konzultovat celou strategii. Do limitu se počítají jak podávané projekty 

UK, tak ty, kde UK figuruje jako partnerská instituce. 

  

Přehled žádostí Erasmus+ KA 220 Kooperativní partnerství 

    Podáno Schváleno 

Výzva 2021 HED 11 5 

  SCH, YOU, VET, ADU 5 4 

Výzva 2022 HED 8 3 

  SCH, YOU, VET, ADU 6 3 

Výzva 2023 HED 23 8 

  SCH, YOU, VET, ADU 13 1 

Výzva 2024 HED 23 5 

  SCH, YOU, VET, ADU 7 2 

Výzva 202 HED 17   

  SCH, YOU, VET, ADU 9   

SCH, YOU, VET, ADU limit 10 žádostí za instituci (koordinátor/partner) 

  



• Zaměstnanecká Erasmus+ mobilita (akademické i THP výjezdy) pro druhé čtvrtletí 

roku 2025: Bylo podáno více žádostí, především THP, než bylo realizováno mobilit za 

celý uplynulý akademický rok. S fakultami se bude strategicky pracovat na nastavení 

kritérií výběru, tak aby 1) fakulty mohly uplatnit vnitřní prioritizaci v souladu se 

strategií internacionalizace 2) abychom jako celek byli v souladu s podmínkami 

poskytovatele grantu (Evropská komise, DZS), který požaduje vyvážený poměr mezi 

výjezdy akademiků a THP. 
•  

Tomáš Skopal - prorektor pro informační technologie 

 

• OR ke studentským emailům 

 

Martin Vlach – prorektor pro vnější vztahy 

 

• [pro info] Univerzitní claim/y – soutěž na jaře 2024 (s uzávěrkou v květnu) pro 

akademickou veřejnost UK na claim pro Univerzitu Karlovu. Celkem shromážděno na 

100 návrhů v českém a více než 80 návrhů v anglickém jazyce, z nichž bylo 60 v obou 

jazykových mutacích vybráno k dalšímu zpracování. Na základě hlasování KaPR a 

KR (15. 7. 2024) bylo 5 českých a 5 anglických claimů doporučeno k dalšímu 

zpracování, následně analýza užití vybraných claimů, rešerše Úřadu průmyslového 

vlastnictví ČR a také jejich copywritingové zhodnocení, na tomto základě doporučilo 

KR (19. 8. 2024) pokračovat dále. Po revizích a spolupráci s Úřadem průmyslového 

vlastnictví byly zaregistrovány 3 claimy. Dalším krokem bude vyhlášení výsledků 

soutěže vč. ocenění autora/autorky vítězného claimu (a i autorů/autorek oněch dalších 

2 clamů) a vhodné představení finálního claimu akademické i širší veřejnosti.  

• [pro info] Sociální síť Bluesky – „kuchařka“ na sjednocené založení sítě Bluesky 

odešla na fakulty/součásti, již se zakládají účty. Velké poděkování za spolupráci. 

• [pro info] Před podpisem Memoranda s Ministerstvem dopravy o vzájemné podpoře a 

spolupráci v oblasti popularizace a propagace aktivit a vzdělávání týkajících se 

„vesmíru“, zejména v souvislosti s aktivitami s vizí a cíli národního projektu Česká 

cesta do vesmíru. 

• [pro info] Na Karlovku 2025 - termín 22. 11. 2025, Právnická fakulta UK, potvrzen.  

• [pro info] „Krizové řešení“ webu cuni.cz v běhu, do cca konce května bude 

(doufejme) hotová „centrální“ část. 

• [pro info] V přípravě nová výzva UK aneb když studenti propagují UK, ideový záměr 

– krátká popularizační videa propagující UK pro budoucí studující, detailnější popis v 

přípravě. 

• [pro info] Cena Miloslava Petruska za propagaci a reprezentaci – „rekordních“ 15 

nominací, běží hodnocení, výsledky do cca 18. 3. 2025, slavnostní předání na oslavách 

UK dne 7. 4. 2025. 

• [pro info] Proběhla registrace „rastru“ („pozadí pečeti UK“) Jednotného propagačního 

vizuálního stylu na Úřadu průmyslového vlastnictví. 

 

Lenka Henebergová - členka kolegia rektorky pro sociální záležitosti a udržitelný rozvoj 

• [pro info] Ve dnech 25.-26. 2. 2025 proběhla návštěva zástupkyň Norwegian Centre 

for Violence and Traumatic Stress. Tématem byla systematická péče po traumatu. 

Vědecká studie poskytuje poznatky o dopadu mimořádné události a o potřebách 

podpory zasažených proaktivně a dlouhodobě. Zájem o akce byl i ze strany 

ministerstev. 



 

• MŠMT, MV) a zahraničních ambasád. Připravujeme follow-up materiál k 

nejdůležitějším opatřením po traumatu.  
• [pro info] 23. 4. 2025 proběhne celouniverzitní komunitní oslava Den země; 

připravuje Dobrovolnické centrum ve spolupráci se studentským spolkem FHS 

Pučmeloud; stavět se budou hmyzí hotely v zahradě u budovy FHS, jejíž vznik a 

zkvalitnění podpořily dva ročníky studentské grantové soutěže udržitelného rozvoje; 

program doplní popularizační přednáška. 
• [pro info] UK se zapojuje do výzvy Do práce na kole, která podporuje udržitelnou 

mobilitu, zdraví a týmovou spolupráci. Cílem 2–5členných týmů je během května 

využívat kola, koloběžky či chůzi a urazit společně co nejvyšší počet kilometrů. 

Prvním 17 registrovaným týmům bude uhrazeno startovné. Tématem letošní výzvy je 

Cesta k rovnováze jakožto spojení pracovního života, zdravého životního stylu a 

udržitelných měst. 
 

Lenka Rovná – členka kolegia rektorky pro 4EU+ 

 

• Ve dnech 26.-27. 2. 2025 proběhlo v Bruselu setkání rektorů a koordinátorů všech 65 

Aliancí se zástupci Evropské komise a členských zemí. ČR se svými 11 Aliancemi patří 

k počtu univerzit v zemi k nejúspěšnějším v EU. Prezentovány výsledky práce Aliancí 

v inovacích (vzdělávání - příklad vytváření European Degree, ve vědě , inovacích a v 3. 

roli ve společnosti). Rovněž byla zdůrazněna jejich nezpochybnitelná role v 

budoucnosti. Komisařka Roxana Minzatu i Enrico Letta potvrdili. Příprava vypsání 

nových grantů. Důležité je, jak bude strukturován nový rozpočet po roce 2028. 

Vytvořena Aliance Aliancí, důležitý hráč. 
• Na UK se konal 5. 3. 2025 Day 4EU+ at Charles University, Growing Together. 

Dopolední setkání ve Vlasteneckém sále navštívilo 70 kolegů, 30 bylo online. Bilance 

úspěchů ve vytváření důvěry, společných studijních programů, nabízených kurzů, nyní 

projekt na BIPs., vědeckých týmů, společných publikací, podpoře společné vědy i 3. 

role ve společnosti na všech úrovních - OSN, příprava podpisu smlouvy mezi 4EU+ 

(Flagship 1) a WHO. Odpolední program rozdělen do 3 panelů - administrativní, 

zapojení studentů a setkání s Flagships a zástupci Akademické rady 4EU+. 
• Rada 4EU+ se sejde 11. 3. 2025 k evaluaci dalšího kola projektů minigrantů a 

studentských minigrantů, po odsouhlasení KR bude vyhlášeno 17. 3. 2025. 
• Nová výzva na Visiting Professorships bude vyhlášena příští týden. 

 

Martin Maňásek – kvestor 

 

• Aktuálně zpracováváme 6 žádostí podle zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném 

přístupu k informacím, které se týkají mezd kolegií. Odpovědi na ně budou 

poskytovány postupně mezi 10. 3. 2025 a 17. 3. 2025. Z toho 3 se dotazují i na mzdy 

kolegií děkanů. Jedna z nich je od Hlídače státu, z.ú. a týká se všech fakult. Zbývající 

dvě žádosti týkající se fakult jsou od Mgr. Karolíny Dvořákové - jedna se dotazuje na 

mzdy na 11 fakultách (2.LF, 3.LF, LFP, LFHK, FaF, FF, KTF, PřF, FSV, FHS a 

PedF), druhá na dvou fakultách (MFF a 1.LF). Na dotazy bude odpovězeno z RUK, na 

základě dat ze mzdového systému UK zpracovaných dle jednotné metodiky. 

 

Jitka Baťková - výkonná ředitelka rektorátu 



 

• V návaznosti na závěry jednání RVVI dne 28. 2. 2025 rektorka UK v pondělí 3. 3. 2025 

jmenovala prof. A. Šeda koordinátorem programové priority „onkologický výzkum" 

pro projekty Národního plánu obnovy (NPO) na UK a jejich udržitelnost. Stávající 

koordinátoři UK pro ostatní programové priority NPO (prof. MUDr. Jan Škrha, DrSc., 

MBA; doc. RNDr. Ruth Tachezy, Ph.D.; doc. PhDr. Dino Numerato, Ph.D.; prof. 

MUDr. Robert Jech, Ph.D.) budou osloveni rektorkou UK s nabídkou jejich dalšího 

působení v roli koordinátorů tak, aby jejich jmenování mohlo být procesováno co 

nejdříve. 

 

 

4. Uzavírání memorand o spolupráci se zahraničními institucemi 

 

V návaznosti na poslední KD V. Květoň informoval o sjednoceném postupu při uzavírání 

memorand o spolupráci a požádal sekční proděkany o informování o tomto postupu na sekcích. 

Uzavírání memorand na fakultě: 

• řešitel kontaktuje Zahraniční oddělení 

• ZaO poskytne vzor smlouvy (pokud partnerská strana netrvá na svém vzoru) 

• ZaO poskytne součinnost s právníkem na vykomunikování znění smlouvy, aby bylo 

přijatelné pro obě strany (v ideálním případě bude ZaO poskytnut kontakt 

administrátora na partnerské straně) 

• ZaO zajišťuje kolečko spojené se schválením a podpisem smlouvy 

• ZaO předává k podpisu partnerovi/případně předá řešiteli na fakultě 

• řešitel je celou dobu informován o postupu 

 

5. Nadační fond fakulty - podpora účasti našich studentů na mezinárodní soutěži 

syntetických biologů iGEM 

 

Děkan otevřel diskuzi o možnostech rozšíření portfolia podporovaných činností v rámci 

excelentní vědy a vzdělávání Nadačním fondem fakulty (NFF). V současné době se jedná 

převážně o hrazení mobilit studentů a dedikovaně jsou na účet NFF připisovány finanční částky 

na podporu stipendií studentů Bc programu Science. Nově by mohlo být možné přispívat z NFF 

na účast studentů na mezinárodních prestižních vědeckých soutěží jakou je například iGEM. 

iGEM je mezinárodní soutěž syntetických biologů s přesahem do transferu technologií. Děkan 

vybídl sekční proděkany, aby se zamysleli nad dalšími podobnými projekty v rámci jejich sekcí, 

které by bylo možné z NFF taktéž podpořit.  

 

6. Opatření děkana k tvorbě a použití sociálního fondu 

 

Tajemnice předložila KD nové znění opatření. OD reaguje na OR 19/2024 a nová pravidla 

hospodaření UK. KD opatření schválilo. Opatření děkana bude po podpisu zveřejněno na 

příslušných místech fakultního webu. 

KD schvaluje. 

 

7. Kurz Sociální bezpečí 

 

Rektorát Univerzity Karlovy připravuje sadu e-kurzů, které budou povinné pro všechny 

zaměstnance UK. Prvním z těchto e-kurzů je kurz Sociálního bezpečí v akademickém prostředí. 

V kurzu se dozvíte, co je sociální bezpečí, jak ho může narušovat nevhodné chování, jak si 



nevhodného chování všímat, jak proti němu zasahovat a na koho se obrátit, potřebujete-li 

pomocnou ruku. Tento kurz navazuje na poslání Univerzity Karlovy, kterým je mj. sloužit 

pravdě a rozvíjet ideály lidství, usilujíce o prohloubení idejí univerzity jakožto společenství, ve 

kterém jsou vzájemné vztahy členů určovány autoritou duchovní, nikoli mocí (Statut 

UK).  Univerzita Karlova se zavazuje vytvářet podmínky sociálního bezpečí pro všechny 

osoby, které v rámci univerzity působí.  

Kurz bude napříč fakultou spuštěn ve vlnách: 

Harmonogram spuštění:  

březen 2025 - děkanát 

duben 2025 - chemie, geografie, geologie, celofakultní pracoviště 

červen 2025 - biologie 

Za PřF zajišťují Kateřina Konečná a Jolana Hlaváčková 

KD bere na vědomí. 

 

8. Projednání struktury rozpočtu v rámci Cooperatio 

 

Proděkan Cajthaml předložil k projednání návrh na strukturu dělení rozpočtu programu 

Cooperatio mezi sekce, který byl již diskutován minulým kolegiem, a který reflektuje pravidla 

RUK s přihlédnutím ke zvyklostem a původním pravidlům PřF. 

 

9. Finální čtení Kapitálového rozpočtu fakulty na rok 2025 

 

Finální dokument obsahuje drobné změny a úpravy v důsledku aktuální situace. Kolegium s 

předloženým podkladem souhlasí a doporučuje tajemnici projednání s ekonomickou a 

rozvojovou komisí ASF a následně ASF. Tajemnice v této souvislosti vysvětlila využití fondů 

a nutnost monitorovat i nákupy investičního charakteru v rámci “Přebarvení” institucionálních 

prostředků. Kolegium děkana bere na vědomí a předává k projednání komisím senátu a ASF. 

 

10. Informace k průběhu výstavby Biocentra  

 

Proděkan Soukup informoval o aktuálním odhadu posunu harmonogramu a předpokládanému 

termínu dokončení Biocentra. Zpoždění stavby bylo komunikováno vedením UK směrem k 

MŠMT a prostřednictvím skrze MPO také směrem k EK. Vyjádření kvestora: “Celkově si 

dovolím jednání zhodnotit jako pozitivní. MŠMT již prostřednictvím MPO vstoupilo do jednání 

se zastoupením Evropské komise a v rámci technických konzultací prověřuje možnosti změny 

definice příslušného milníku NPO, ovšem při zachování maximální výše poskytnuté dotace. 

MŠMT předpokládá trvání těchto jednání do konce března 2025, následně bude informovat o 

jejich výsledcích. Pan ministr nás ujistil, že je nezbytné ve stavbě pokračovat a činit vše pro její 

co nejdřívější dokončení. “ 

Dále bylo KD stručně seznámeno s draftem provozní smlouvy pro Biocentrum.  Děkan 

informoval KD o výsledcích jednání k dodatku č. 3 Partnerské smlouvy a jejích finančních 

důsledcích. 

Aktuálně se hledá vhodný manažer projektu Biocentra. Proděkan Soukup informoval o 

aktuálním stavu v této oblasti.  

 

11. Další postup v přípravě projektu Teaming 

 

Tajemnice informovala KD o stavu a dalším postupu práce na projektu a požádala o součinnost 

(konzultační). Do cca 2 týdnů by pak měl být k dispozici final draft Stage 1 proposalu. 

 



12. Cena Neuron  

 

Cena Neuron - uděluje se významným českým vědcům, kteří svým objevem nebo 

dlouhodobou prací zásadně přispěli k rozvoji vědy, posílili jméno České republiky a jsou 

vzorem a inspirací pro ostatní. Cena Neuron je spojená s finanční prémií 1 500 000 Kč a na 

výběru laureátů se podílí mezinárodní vědecká rada. 

Cena Neuron pro nadějné vědce - uděluje se českým vědkyním a vědcům za dosavadní 

výsledky a jako povzbuzení do další práce. Cena Neuron pro nadějné vědce je spojena s finanční 

prémií 500 000 Kč a o jejím udělení rozhoduje vědecká rada v sedmi oborech - matematika, 

fyzika, chemie, biologie, medicína, computer science a společenské vědy. 

Cena za propojení vědy a byznysu - Cenu získávají vědci, kteří uskutečnili výjimečný 

vědecký transfer – jejich objev nebo vynález se od základního výzkumu přesunul ke 

komerčnímu využití. Cenu Neuron za propojení vědy a byznysu uděluje Rada Neuronu, 

odměnou pro laureáty je možnost mentorské spolupráce, medializace a propojení s byznysovou 

komunitou Neuronu. 

Termín podávání návrhů je do 19. 3. 2025 k rukám K. Mlynářové. 

 

13. Akreditace habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem v oboru 

Geoinformatika, kartografie adálková průzkum Země 

 

Proděkan Šídlo předložil KD návrh na schválení akreditace habilitačního řízení a řízení ke 

jmenování profesorem v oboru Geoinformatika, kartografie a dálkový průzkum Země. KD 

akreditaci schválilo a v případě, že bude schválena i na sekční vědecké radě bude předložena 

na VRF ke schválení. 

 

14. Různé 

 

J.-J. Zevl informuje, že rektorát počítá s pořádáním letošní Noci vědců na opět na Albertově, a 

sice 26. 9. 2025 mezi 17 a 23 h. Tým OVV je připraven na součinnost. Doprovodný program 

by byl umístěn do budov Albertov 6 a Hlavova 8.  

T. Obšil - Diskuse ohledně termínu plánovaného požárního cvičení.   

T. Cajthaml - Diskuze o zájem zakoupení licence DeepL. 

T. Cajthaml - odeslána sebeevaluační zpráva M3. 

L. Šídlo - Diskuse o možnosti využití parkoviště hosty (např. při obhajobách, hab.-jm. řízeních 

apod.) (předchozí nahlášení SPZ do systému s danou dobou platnosti)? Závěr: paní tajemnice 

informovala, že není problém, stačí nahlásit OSBI (existuje několik řešení) 

L. Šídlo - Dotaz, zda plánuje OVV update dokumentů v rámci vizuálního stylu (např. nové 

vizitky s novým logem respektující vizuální identitu UK apod.). Závěr: J.-J. Zevl informoval, 

že postupně dochází k přechodu na nový vizuální styl, projde podklady, bude v řešení. 

A. Soukup - Extended Security Update (ESU) pro EDU multilicence a jejich využití na PřF. 

Bylo oznámeno, že fakulta nebude využívat tuto možnost a přejde přímo na Win 11. Pro řadu 

počítačů to znamená zkrácení životnosti (cca o 3 roky?). Jaký je k tomu důvod?  Je možné s 

fakultní edu licencí řešit alespoň v rámci pracovišť? 

M. Kryková - Výuka po 19. hodině resp požadavek senátorů na zajištění přístupu do budov - 

tam, kde to vyžaduje rozvrh, bude prodlouženo uzavření budovy na 20:00 hod. (tajemnice bude 

informovat), jinak platí standardní procesy přidělování přístupů a uzavření budov pro veřejnost 

po 19. hodině. 

M. Kryková - možnost (duben/květen) uspořádat praktické školení Krizového štábu ve 

spolupráci s Bezpečnostním odborem RUK. Vzhledem k novému složení KŠ tajemnice 

doporučuje absolvovat. 



M. Kryková - Loděnice Podolí - nutno sestavit provozní řád a celkově stanovit režim, v jakém 

budou moct spolky využívat nově vzniklou “klubovnu”. Bez tohoto a nastavení jasného režimu 

a kompetentních osob, odpovědných za provoz, nebude objekt studentům, ze strany OSBI, 

zpřístupněn.  

M. Kryková -  

• spuštěn příjem do programu Doprava 2030, pro nás relevantní SC 

2:  automatizace, digitalizace a technologicky pokročilá doprava  

• Běží příprava Návraty OP JAK (RUK) 

• EIC Transition (do 19. 9. 2025) & Pathfinder Open (21. 5. 2025) 

• JU SESAR&CLEAN AVIATION calls aviatická navigace a pokročilé 

technologie aviatické mobility, elektronika pro letectví (komponenety) 

• Výzvy Evropského parlamentu pro MSc./post graduate kurzy pro ukrajinské 

studenty 

• Kaskáda https://livingsoill.eu/open-calls/ - až 75 000 € 

• EDF - témata  

M. Kryková - Povinnost zaměstnance zajistit si souhlas zaměstnavatele. 

 

M. Jeníček pozval členy KD na jednání ASF ve čtvrtek 27. 3. 2025 a vyzval k předkládání bodů 

do programu zasedání. 

 

J.-J. Zevl: návrh na termín plesu v příštím roce 6. 3. 2026 byl kolegiem schválen. 

 

 

 

 

Zapsala: Bc. Kateřina Mlynářová 

Schválil: doc. RNDr. Ing. Vladimír Krylov, Ph.D. 

 
 


